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 Jimmi Steen Kaare Pedersen [JSKP] DM  
 Tue Hækkerup [THAE] TEC 

 

 
Mødeform: 12.00-12.30 Frokost  
  12.30-13.00 Besøg i værkstederne 

13.00-15.00 Møde efter dagsorden 

 
Dagsorden: 1. Opfølgning fra sidste møde  
   • AUB  

2. Meddelelser fra formanden 
3. Meddelelser fra udvalget 
4. Meddelelser fra skolen 
5. Meddelelser fra Skoleoplæringscentret 
6. Meddelelser fra elevrepræsentanter 
7. Temamøde 

• Rekruttering til uddannelsen 
• Faglige kompetencer 

8. Strategi 
• Hvordan vil vi bruge LUU fremover 

9. Næste møde 
10. Eventuelt 

 
 

 
 
 
IU har på vegne af deres ejerorganisationer anmodet om at dette LUU Maskiner og 
Værktøj får nyt navn, så det fremover hedder LUU Finmekaniker og Låsesmed.  
 
  



 
 

Ad. 1: Opfølgning fra sidste møde 

AUB 

Siden sidste møde har der været en evaluering af 3-parts projektet. 
Det der nu mangler, er at skaffe ekstra lærepladser. Så er det nu, vi skal ansøge om 
AUB-midler til det praktikpladsopsøgende arbejde?  
 

Det blev vendt, om det kun skal være finmekanikerspecialet eller om det skal være 
finmekanikeruddannelsen, så det bliver for både finmekanikerspecialet og 
låsesmedespecialet.  
 

Det blev aftalt, at vi sender en AUB-ansøgning til september for finmekaniker-
uddannelsen. Det skal dog sikres, at der efterfølgende er ressourcer til det opsøgende 
arbejde ifm. at skaffe flere lærepladser.  
 

Der nedsættes en arbejdsgruppe, som i første omgang består af Carsten, Steen, Per og 
Maria. Maria indkalder til det første møde, hvor der skal ses på en ansøgning til AUB. Den 
tidligere ansøgning sendes ud, så man har lidt inspiration til den nye ansøgning. 
 

Den nye ansøgning til AUB bliver præsenteret på næste LUU møde.  

Ad. 2: Meddelelser fra formanden 

Virksomhedsgodkendelser 

Der har været nogle virksomhedsgodkendelser siden sidste møde. Tre 
låsesmedevirksomheder har fået godkendelser samt forsvaret har fået yderligere to 
godkendelser til våbenmekanikerspecialet. 

Ad. 3: Meddelelser fra udvalget 

Udvalget mangler en tilbagemelding på indretning af de nye lokaler.  
 

MVV sender planer ud.  

Ad. 4: Meddelelser fra skolen 

Status på flytning 

Omkring sommerferien vil der komme en dato på hvornår, der flyttes ind i de nye lokaler 
på Frederiksberg.  

Ressourcer på uddannelsen 

Låseteamet 
Kim har besluttet at går på pension, så han stopper på TEC den 15. marts 2024.  
 

Der er pt. et stillingsopslag ude på en ny underviser til låseteamet. Forventer at den nye 
medarbejder starter den 1. marts 2024.  
 

Der vil ikke længere være et GF2 låseteam og et HF låseteam, fremover bliver det et 
samlet låseteam.  
Der har længe været ønske om, at Henrik starter med at undervise i elektronik allerede på 
GF2.  
 
Finmekanikerteamet 
Hos finmekanikerne er Aron blevet ansat i ½ år. Aron vil primært hjælpe til på 
hovedforløbet, hvor man skal i gang med opgradering af tegningsmateriale og 
beskrivelser af alle skoleforløb. Der startes med H4 og så fortsætter man ned til GF2, så 
der kommer en rød tråd gennem hele uddannelsesforløbet lige fra GF2 til svendeprøven. 
  



 
 

Strategimøde låseteamet 

I sommers blev der afholdt strategimøde i låseteamet. 
Hos elektrikerne er der rigtig mange elever og der er venteliste på deres optag på GF2. 
Der er også rigtig mange lærlinge i skoleoplæringscentret hos elektrikerne. Hvis der 
kommer flere, vil der komme kvote på denne uddannelse. 
Der arbejdes på at få nogle af disse elever til evt. at vælge låsesmedeuddannelsen.  

Strategimøde finmekanikerteamet 

Finmekanikerteamet har afholdt strategimøde bl.a. omkring fremtidige tiltag.  

Status på optag på GF2  

Optag den 15. januar 2024, her er der tilmeldt 31 elever på GF2 finmekaniker samt fire 
elever på GF2 ortopædister.  
Fordelingen er 19-20 låsesmede, seks finmekanikere og fire våbenmekanikere. En af 
våbenmekanikerne er fra militæret.  

Status på uddannelsesaftaler 

Der er pt. 86 låsesmede, 24 finmekanikere og 8 våbenmekaniker. 

Ad. 5: Meddelelser fra SkoleOplæringsCentret 

Status på lærlinge 

Der er pt. syv lærling i SOP hos finmekanikerne. Heraf er de tre på skoleophold.  

Status på personale 

Instruktøren på SOP har opsagt hans stilling, da han har valgt at går på pension til 
sommer.  

Ad. 6: Meddelelser fra elevrepræsentanter 

Meddelelser fra elevrepræsentanten for låsesmede 

Har ikke så meget. De lærlinge der lige har været på skole og de nuværende lærlinge på 
skoleophold har ikke noget, der skal tages op.  

Meddelelser fra elevrepræsentanten for finmekanikerne 

Intet til dette punkt, da der endnu ikke er fundet en ny elevrepræsentant.  
MDS har kontakt med en våbenmekanikerlærling, som ønsker at blive ny 
elevrepræsentant, men skal lige have en godkendelse.  

Ad. 7: Temamøde 

Rekruttering til uddannelsen samt Faglige kompetencer 

Dette punkt flyttes til næste LUU møde 
  



 
 

Ad. 8: Strategi 

Hvordan vil vi bruge LUU fremover 

Hvordan får vi et bedre LUU, så det ikke er så bestyrelsesagtigt, hvor vi kun giver 
hinanden informationer.  
Informationer fra skolen kunne evt. udsendes inden LUU mødet.  
 

Det blev besluttet, at alt information fra skolen sendes ud 1-2 uger inden LUU møderne.  
 
Der var en rigtig god debat og der kom flere gode forslag på hvad LUU skal beskæftige 
sig med det kommende år. 
 

Det blev besluttet, at der det næste år skal arbejdes med flg.: 

• AUB – praktikpladsopsøgende arbejde 

• Hvordan kommer vi tilbage som repræsentationsfag på Skills 

• Flytning til nye lokaler på Frederiksberg 

• Godkendelse af praktikvirksomheder 

• Hvordan støtter vi elevrepræsentanterne i deres arbejde og gjort det mere aktivt 
 
Låsesmedens Dag og Studietur 
Låsesmedene bør deltage på Låsesmedens Dag og der skal ses på hvordan vi 
arrangerer studietur for låsesmedene. Som det er nu, at det lærlingene selv der skal 
arrangere en studietur, dvs. det er ikke alle årgange, der kommer på en studietur.  
 
Årshjul 
Udvalget ønsker et årshjul / kalender over hvad der er af aktiviteter i det kommende år.  
 

Til næste møde udsendes der en kalender for 2024, alle fra udvalget bedes derfor 
indsende arrangementer og andet event, som man kender til.  

Ad. 9:  Næste møde 
 

Næste møde afholdes mandag den 15. april 2024, kl. 12.00-15.00 hos TEC i Ballerup.  

Pkt. til næste møde 

• Gennemgang af AUB-ansøgning 

• Præsentation af årshjul / kalender for 2024 

• Teammøde 
o Rekruttering til uddannelsen 
o Faglige kompetencer 

Ad. 10:  Eventuelt 
  

Intet til dette punkt. 
 
 

 

Bilag 

• Tegninger over nye lokaler på Frederiksberg. 
 
 
 
Tak for god ro og orden. 
 


